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55% от хората в малките населени места не са виждали лекар от година 

 

Медици от различни болници продължават програмата "Забавно лято, грижовна 

есен", в която консултират безплатно деца и възрастни в 

тютюнопроизводителните региони 

 

55% от хората в малките населени места не са виждали лекар от година. 

Това показват резултатите на програмата за социална отговорност „Забавно лято, 

грижовна есен“ на фондация bCause в сътрудничество с Българска болнична асоциация 

(ББА). 

През есента на 2021 г. бяха организирани прегледи от болници от ББА за възрастни 

хора в 24 населени места от тютюнопроизводителни региони. Прегледите в област 

Русе, Пазарджик и Благоевград се проведоха в периода 7-24 септември 2021 г. Общият 

брой на прегледаните хора и в трите региона е 1418 души, като през консултациите са 

минали 704 души до 65-годишна възраст и 714 – над 65 г. 

„Целите на проекта „Забавно лято, грижовна есен“ съвпада с мисията на ББА да 

направим здравната система достъпна за всички пациенти. При посещенията на лекари 

в малките населени места беше установено, че има хора, завърнали се от чужбина без 

здравноосигурителни права. В същото време е важно да отбележим, че въпреки че 

програмата е предназначена за възрастни хора, не е върнат никой, потърсил лекарска 

помощ, включително и деца“, коментира адв. Свилена Димитрова, председател на ББА. 

Установените случаи на заболявания по информация на пациентите и потвърдени с 

прегледите е 727 или 51%. В същото време установените случаи на заболявания, 

неглижирани или нелекувани системно от пациентите, са 112 – близо 8%. Установени 

са 93 случая на заболявания, неизвестни до момента на пациентите. Предписаните 

мерки за превенция са близо 800, а предписаните мерки за лечение са над 240. 

Екипи от лекари специалисти по кардиология, гастроентерология, ортопедия, урология, 

неврология, офталмология и ендокринология проведоха прегледи по места според 

заявените нужди. Прегледите се осъществиха от медицински специалисти от болниците 

МБАЛ „Хигия“ – Пазарджик, МБАЛ „Пулс“ – Благоевград и УМБАЛ „Медика“ – Русе 

– които са членове на ББА, в Крумовград, Странджево, Бенковски, Чорбаджийско, 

Чакаларово, Стамболово, Силен, Шишманово, Караманци, Сатовча, Вълкосел, Кочан, 

Слащен, Абланица, Хаджидимово, Дулово, Нова черна, Цар Самуил, Искра, Окорш, 

Правда, Черник, Браничево, Ясенково. 

Предписаните мерки за превенция от лекарите и в трите региона включват хранителен 

и двигателен режим, рехабилитация. Други мерки за лечение са планов прием, нова 

терапия, допълнителни лабораторни изследвания; нови медикаменти, планова 

хоспитализация, оперативно лечение, очила, допълнителни прегледи, включително 

спешна хоспитализация. 

Забавно лято, грижовна есен” се осъществява в тютюнопроизводителните региони от 

2015 г. насам – Благоевград, Кърджали, Силистра, Хасково и Шумен, от Фондация 

BCause с финансовата подкрепа на Филип Морис България като част от инициативите 

на компанията за корпоративна социална отговорност и глобалната й стратегия за 
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устойчиво развитие. Освен здравни грижи програмата обхваща още и областите 

образование и предприемачество. 

За изминалите 7 години “Забавно лято, грижовна есен” обхвана над 3255 деца между 7 

и 14 г., 117 учители, 6400 възрастни хора и 250 екипа млади предприемачи в 26 малки 

населени места на 11 общини от 5 тютюнопроизводителни региона. Досега в 

програмата са инвестирани общо около 1,4 милиона лева. Програмата е носител на 

редица престижни награди за цялостна корпоративна социална отговорност и 

устойчиво развитие, както и за принос в сферите на образованието, медицинската 

грижа и насърчаване на предприемачеството в България. 

 

www.bnt.bg, 14.03.2022 г. 

https://bntnews.bg/news/proektat-za-detska-bolnica-ot-ideyata-do-razsledvaneto-za-

dlazhnostni-prestapleniya-1188412news.html 

 

Проектът за детска болница: От идеята до разследването за длъжностни 

престъпления 

 

Идеята за изграждане на нова детска болница у нас съществува от години. На този етап 

няма измислено работещо решение, нито яснота кога и къде проектът на практика ще 

бъде завършен. 

Първоначалната идея на здравните власти да бъде довършено скелето в двора на 

Александровска болница предизвика силно обществено недоволство. Към този момент 

идеята е замразена, а прокуратурата проверява предприетите стъпки. 

Какво е известно досега - хронология на събитията: 

Януари 2019 г. Със заповед на тогавашния здравен министър Кирил Ананиев е 

сформирана работна група със задача да изготви структура и план за разполагане на 

клиники и отделения в бъдещата детска болница. Тази примерна структура на 

Националната многопрофилна детска болница е включена като част от Техническото 

задание на обществена поръчка за проектиране, строителство и авторски надзор на 

детското лечебно заведение. 

С цел установяване годността и съответствието със съвременните нормативни 

изисквания на незавършения строеж "Научен институт по педиатрия“, МЗ възлага нова 

конструктивна експертиза. При извършеното от фирма "Балмер Инженеринг" 

обследване е установено, че протоколите и систематизираната информация за 

вложената армировка в конструктивните елементи от 2007 г., не търпят изменение във 

времето, т.е. диаметърът и местоположението на армировката не биха могли да се 

променят от 2007 г. до 2019 г. В извършеното конструктивно обследване на 

незавършения строеж не е констатирано, че сградата не отговаря на изискванията за 

безопасност при земетресения. 

Юли 2019 г. Кирил Ананиев стартира обществена поръчка с предмет „Избор на 

изпълнител за извършване на инженеринг (проектиране, строителство и авторски 

надзор) на „Национална многопрофилна детска болница". 

Декември 2019 г. Хиляди граждани и над 60 организации настояха в петиция държавата 

да не изгражда нова детска болница върху стар строеж. 

Януари 2020 г. - За изпълнител на обществената поръчка е избран ДЗЗД „ДЕТСКО 

ЗДРАВЕ“. Решението за определяне на изпълнител е обжалвано пред Комисията за 

защита на конкуренцията от класирания на второ място участник ДЗЗД "ДЕТСКА 

БОЛНИЦА СОФИЯ". Комисията за защита на конкуренцията допуска предварително 

изпълнение на решението за определяне на изпълнител, което не е обжалвано и влиза в 

сила. 
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Март 2020 г. - Граждани, медици и архитекти излязоха на протест срещу използването 

на старото скеле в двора на Александровска болница. Те настояха за отмяна на 

обществената поръчка за довършване на стария строеж; международен архитектурен 

конкурс с професионално изготвено задание и нова модерна национална детска 

болница. 

Април 2020 г. Кирил Ананиев подписва договор с обединение ДЗЗД „ДЕТСКО 

ЗДРАВЕ“ за извършване на инженеринг (проектиране, строителство и авторски надзор) 

на Национална многопрофилна детска болница. Общата стойност на договора е 77 839 

442.89 лева без ДДС или 93 407 331.47 лева с включен ДДС. Изпълнителят разполага с 

едногодишен срок, от сключването на договора, да изготви и представи проект на 

детското лечебно заведение. В своята оферта ДЗЗД „ДЕТСКО ЗДРАВЕ“ посочват, че 

ще извършат допълнително конструктивното обследване на строежа. 

Май 2020 г. - Пореден протест на родители и медици срещу довършването на старото 

скеле в двора на Александровска болница. Според тях строежът е опасен и не отговаря 

на нуждите на децата от съвременна медицинска помощ. 

Септември 2020 г. Костадин Ангелов обявява, че старата сграда в карето на 

Медицинска академия, чиято конструкция се предвижда да бъде реконструирана за 

нуждите на детска болница, ще бъде разрушена, а на нейно място ще се изгради изцяло 

нова Национална многопрофилна детска болница. Това ще стане в рамките на 

сключения договор с Консорциум ДЗЗД „Детско здраве“, без да бъдат променяни 

сроковете и бюджетът, заложени в договора. Според Ангелов разрушаването на 

съществуващата конструкция ще бъде изпълнено в срок от приблизително шест месеца, 

което няма да повлияе на крайния срок за реализиране на проекта. 

Октомври 2020 г. Министерството на здравеопазването прехвърля правата си на 

възложител на фирма „Здравна инвестиционна компания за детска болница“ ЕАД. 

Февруари 2021 г. - ДЗЗД „ДЕТСКО ЗДРАВЕ“ е поискала от МРРБ да бъде издадена 

виза за проектиране. Такава не е издадена от предишния министър на регионалното 

развитие. 

Юни 2021г. Стойчо Кацаров обявява, че през 2020-та година МЗ е провело обществена 

поръчка за изграждане на нова детска болница в София, спечелена от ГБС. 

Впоследствие МЗ се оттеглило като възложител и прехвърлило правата си на нарочно 

създадено дружество със записан капитал от 100 милиона лева. Авансово за изплатени 

7.696 милиона лева. Отчетени са разходи за възнаграждения и осигуровки от 160 

хиляди лева, външни услуги за 17 хиляди лева и 20 хиляди лева за банкови такси и 

комисионни. Не е издавано разрешение за строеж, не е изготвен инвестиционен проект, 

не е одобряван комплексен проект. Проверка на МЗ констатира, че за една година не е 

направено нищо за изграждането на болницата, въпреки че са платени авансово над 7 

милиона лева. 

Срещу възможността да се продължи стария строеж пред здравното министерство 

протестираха родители и медици. 

Юли 2021 г. МРРБ официално отказва издаване на виза за проектиране на ДЗЗД 

„ДЕТСКО ЗДРАВЕ“. Това прави невъзможно изпълнението на обществената поръчка, 

поради което Министерството на здравеопазването дава указание на директора на 

„Здравна инвестиционна компания за детска болница“ ЕАД да предприеме 

необходимите действия по прекратяването на договора. 

Декември 2021 г. - Стойчо Кацаров обявява, че най-подходящото място за изграждане 

на детска болница е дворът на УБ „Лозенец“. 

Според него проектът за детска болница в двора на УМБАЛ „Александровска“, 

възложен от предишното правителство, не може да бъде изпълнен и остава единствено 

да бъде прекратен. Причината е, че сградата, която е трябвало да бъде обект на 
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реконструкция, не съществува в Устройствения план от 2011 г. Това не позволява 

издаване на виза за проектиране по начина, по който е определен предметът на проекта. 

Според Кацаров „Лозенец“ разполага с над 160 декара терен, на който може да се 

строи. В момента съществува дружество, което е учредено с капитал от 100 млн. лв., от 

които 80 млн. лв. са по банковите сметки на дружеството. Най-добре, според Кацаров, е 

то да се влее в съществуващата сега детска болница „Проф. Иван Митев“, така че тя да 

стане инвеститор на новия проект – да определя къде да се строи, как да се строи и да 

следи изпълнението“. 

Тази идея за сливане на двете лечебни заведения предизвика протест на медици и 

студенти пред университетската болница "Лозенец". 

Декември 2021 г. Здравният министър Асена Сербезова изисква незабавно 

преустановяване на действията по преобразуване на дружествата, имащи отношение 

към проекта за изграждане на нова детска болница. В писмото на министъра, 

адресирано до съветите на директорите на СБАЛДП „Проф. Иван Митев“ ЕАД, на 

МБАЛ „Лозенец“ ЕАД и на Здравна инвестиционна компания за детска болница ЕАД, 

се посочва, че решението на министъра се взема до изясняване на всички факти и 

обстоятелства по казуса. До окончателното произнасяне на министъра на 

здравеопазването в качеството му на упражняващ правата на едноличния собственик на 

капитала на трите дружества, следва да бъде спряно привеждането в изпълнение на 

подписаните досега протоколи и решения за преобразуването. 

Март 2022 г. - Специализираната прокуратура образува досъдебно производство във 

връзка с проекта за изграждане на Национална детска болница. Според прокурорите 

длъжностно лице от Министерство на здравеопазването е нарушило и не е изпълнило 

служебните си задължения във връзка с възлагането и изпълнението на обществена 

поръчка с предмет: „Избор на изпълнител за изграждане на Национална 

многопрофилна детска болница“ - престъпление по чл. 282, ал. 2, вр. ал. 1 от НК. 

 

www.bnr.bg, 14.03.2022 г. 

https://bnr.bg/sofia/post/101615722/sofiiski-universiteti-v-pomosht-na-ukrainski-

studenti 

 

Софийски университети в помощ на украински студенти 

 

От МУ-София са готови да помогнат и на българи, принудени да напуснат 

медицински вузове в Русия 

 

Български университети единодушно подпомагат украинските си студенти, заради 

руската инвазия в Украйна. 

Студентските съвети към Софийския университет „Св. Кл. Охридски“ и УНСС 

съобщиха, че към момента се прилагат редица мерки - безплатни наеми и такси в 

студентските общежития, безплатна храна в студентските столове, удължаване на 

настанителната кампания за студентите, както и удължаване на семестъра, за да се 

навакса пропуснатият материал. 

Председателят на студентския съвет към СУ Антонио Стоичков съобщи, че 137 

украински студенти ползват общежития, като вече има и 3 настанени семейства. 

Обсъждат се и облекчения за руските студенти, тъй като те нямат достъп до 

международната банкова система и не мога да плащат своите такси. 

От Нов български университет са организирали благотворителен базар. 

http://www.bnr.bg/
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По данни от председателя на студентския съвет Ангел Стойков, в УНСС има 81 

украински студенти, като 40% от тях са настанени в България. При случаи на 

пристигнали семейства на студентите има възможност те да бъдат настанени в Учебно-

оздравителна база в село Равда. 

Подобни мерки за облекчаване на украинските студенти са направени и в Медицинския 

университет (МУ) в София. 

"От общо 45 студенти, 36 са у нас, а другите 9 се опитват да се придвижат от Украйна 

към България", съобщи пред Радио София ректорът на МУ акад. Лъчезар Трайков. 

Ръководството е одобрило помощ от 300 лв. на всеки украински студент. Средствата 

ще започнат да се изплащат преди края на март. 

10 стаи от студентските общежития на МУ са готови да приемат роднини на 

обучаващите се за лекари. 

Акад. Трайков е получил писмо от български студенти, обучаващи се в медицински 

университети в Русия, но са били принудени да напуснат. 

Той апелира такива младежи да се обърнат към МУ, независимо дали са успели да 

получат академична справка от медицинския вуз, в който са учили досега. 

 

www.banker.bg, 14.03.2022 г.  

https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/ministurut-na-e-upravlenie-vuzmojni-

sa-kiberataki-sreshtu-nas 

 

Министърът на е-управление: Възможни са кибератаки срещу нас 

 

Министерството вече формално съществува, но все още има движения по структурната 

част. Това заяви пред БТВ министърът на електронното управление Божидар Божанов. 

По думите му догодина по това време можем да говорим за електронно управление в 

България, а една от първите цели пред новото ведомство е да разработи мобилно 

приложение, чрез което да можем да се идентифицираме през телефона си, а не чрез 

електронни подписи и въвеждането на ПИК-ове. 

По този начин с новото приложение ще можем да заявим нова лична карта, както и да 

имаме достъп до услугите на НАП и НОИ, без да се редим на опашки. 

Министър Божанов посочи още, че друг приоритет е разработването на електронно 

здравно досие, през което ще бъдем известявани в случаи на манипулации, прегледи и 

операции, като целта е да бъде прекъсната порочната практика за фиктивни прегледи и 

операции. 

По отношение на киберсигурността министърът на електронното управление обясни, 

че на този етап няма завишена активност в киберпространството, но за сметка на това 

има леко завишение на търсенето в тази насока, което предвещава евентуална заплаха 

от кибератаки. 

Опитваме се за седмици да покрием задачи, които е трябвало да бъдат свършени през 

годините. Изпратили сме писма до всички институции да направят определен списък от 

настройки, за да се вдигне нивото на защита. Същевременно с това сме блокирали 

хиляди злонамерени IP адреси от Руската федерация, уточни министър Божанов. 

В заключение той определи троловете в интернет като "дезинформационно оръжие" и 

добави, че в Русия, например, има цели трол фабрики. 

"Един човек може да оперира по 10-15 профила, които да разпространяват едно и също 

съдържание", посочи Божидар Божанков. 

 

 

http://www.banker.bg/
https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/ministurut-na-e-upravlenie-vuzmojni-sa-kiberataki-sreshtu-nas
https://www.banker.bg/obshtestvo-i-politika/read/ministurut-na-e-upravlenie-vuzmojni-sa-kiberataki-sreshtu-nas
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www.zdrave.net, 14.03.2022 г.  

https://www.zdrave.net/-/n21399 

 

МЗ публикува целите си за 2022 г. 

 

Надежда Ненова 

МЗ публикува целите си за 2022 г. със срокове, дейности и индикатори за изпълнение. 

Като едно от главните си цели, Министерството отбелязва устойчивото финансиране на 

медицинските дейности, извън обхвата на Закона за здравното осигуряване (ЗЗО). Това 

означава осигуряване на устойчива спешна медицинска помощ, психиатрична помощ, 

лечение на болни с туберкулоза и други медицински дейности, извън обхвата на ЗЗО. 

Срокът на тази цел февруари  2022 г. и тя е отбелязана като реализирана с 

публикуването на измененията в Наредба 3, с които се увеличават цените на част от 

субсидираните дейности. Индикаторът за изпълнение пък ще са изготвените отчети за 

изпълнени дейности и изплатени субсидии. 

В целта „устойчиво финансиране“ е записано още, че от МЗ ще изготвят независимо и 

обективно оценяване на състоянието на системите за финансово управление и контрол 

в системата на здравеопазването. Това включва анализ на докладите и въпросниците за 

самооценка на структурните звена в МЗ, второстепенните бюджетни разпоредители и 

лечебните заведения с над 50% държавно участие в капитала. Стратегическият 

документ, на базата на който ще се бъде изготвян анализа, е Закона за финансовото 

управление и контрол (СФУК) в публичния сектор, а индикаторът за изпълнение - 

доклад за състоянието на СФУК в системата на здравеопазването за 2022 г. и приет от 

Министерство на финансите. Срокът на тази цел е март 2022 г. 

По отношение на Спешната медицинска помощ от МЗ са заложили 

подобряване на инфраструктурата и материално-техническата осигуреност на 

системата за Спешна медицинска помощ 

и повишаване на качеството и достъпа до здравеопазване на базата на "Концепция за 

развитие на системата на спешна медицинска помощ в България 2014-2020“. 

Индикаторът за текщо изпълнение показва, че са закупети 358 линейки и са обявени са 

конкурси за избор на изпълнител за строителство, авторски и строителен надзор на 

обектите на системата за Спешна медицинска помощ.      А според индикатора за 

целево състояние е изпълнена доставка на 400 линейки, съгласно графика по договор. 

Изпълнени са строително-монтажни дейности обектите на системата за спешна 

медицинска помощ. 

Във връзка с повишаването на рофесионална компетентност на новопостъпващи и 

работещи в системата на Спешната медицинска помощ в документа е посочено, че през 

2021 г. обучение са преминали 1 267 служители, а е нужно те да са минимум 2 000 

работещи в системата. 

По отношение на осигуряването на условия за предоставяне на спешна медицинска 

помощ чрез въздушен медицински транспорт (НЕМS) от МЗ заявяват, че срокът на 

изплнение е януари-декември 2022 г., като в този период трябва да бъдат създадени 

условия за предоставяне на спешна медицинска помощ в оптимални срокове в 

зависимост от спешното състояние и да бъде сключен договор за доставка на летателен 

апарат. 

Ще бъде направен нов анализ и 

оценка на необходимостта от актуализация на Националната здравна карта, 

която ще включва определяне и планиране на териториален принцип на потребностите 

на населението от достъпна извънболнична и болнична медицинска помощ и 

ефективно управление на публичните финансови ресурси в сектор "Здравеопазване“. 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n21399
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Информацията ще включва данни по здравно-демографски показатели, заболеваемост, 

капацитет и използваемост на структурите в извънболничната и болничната помощ. 

Очакваният резултат е адаптиране на структурата на здравната мрежа към 

потребностите на населението, гарантирайки на всеки български гражданин 

равнопоставен достъп до здравни услуги. Все още не са стартирали процедурите по 

събиране на първичната база данни, но е изготвен анализ относно необходимостта от 

актуализация на Националната здравна карта. 

Предстои и да бъдат разработени медицински стандарти по 5 медицински клинични 

специалности, за които няма утвърдени такива.   

За да осигури достатъчни и квалифицирани човешки ресурси в здравеопазването и 

подобрени условия за обучение и работа, от МЗ ще изготвят анализ на данните за 

специалистите в здравеопазването по области, за възможностите на лечебните 

заведения да обучават специализанти, заявения интерес от кандидати за специализация 

и за броя на специализантите по специалности. Обобщаването на информацията, 

получена от висшите училища за предложенията им за места, финансирани от 

държавата и изготвянето на две заповеди за определяне броя на местата за 

специализанти, финансирани от държавата е определено за периодите януари, юни-

август и ноември-декември 2022 г.           

МЗ си е поставило като задача да идентифицира причините за нарушаване правата на 

пациентите и да предложи мерки за тяхното отстраняване. За целта 

ще бъде направен анализ на информацията от жалбите, 

сигналите и срещи с пациентски организации, касаещи правата на пациентите;  оценка 

на факторите, обуславящи нарушаване правата на пациентите; определяне и предлагане 

на мерки, които да неутрализират причините за нарушаване правата на пациентите в 

периода януари-декември  2022 г. Очакваният резултат е подобрен достъп на 

населението до качествено и навременно здравно обслужване. 

В сферата на Общественото здраве Министерството цели ограничаване на 

заболяемостта и смъртността от инфекциозни заболявания чрез подобряване 

ефективността на епидемиологичния надзор, профилактиката и контрола на 

паразитните болести. Това включва организиране на бърз отговор при възникване на 

епидемични ситуации; прилагане на противоепидемични мерки за ограничаване 

разпространението на COVID-19 в страната през периода януари-декември 2022 г; 

осигуряване на необходимите количества и видове ваксини; постигане и поддържане на 

висок имунизационен обхват; постигане на висок обхват с ваксини срещу COVID-19 на 

лица със заявено желание. До момента са осигурени ваксини за изпълнение на 

националния имунизационен календар и 30% резерв на количества ваксини за 

провеждане на имунизации при деца до 6 годишна възраст. Постигнато е 

имунизационно покритие с основни имунизации 93%. Осигурени са ваксини за 

изпълнение на Националния план за ваксиниране срещу COVID-19. 

От МЗ допълват, че са регистрирани ограничени взривове от ваксинопредотвратими 

заболявания, както и че е ограничено разпространението на COVID-19, отчетено чрез 

трайна тенденция за намаляване на заболяемостта и смъртността от заболяването. 

Своевременно се осигуряват на необходимите количества и видове ваксини и 

недопускане прекъсване на имунизационния процес, както и на ваксини срещу COVID-

19 за всички желаещи лица. 

Резултатът, който се очаква е 

имунизационен обхват с основни имунизации минимум 93%; 

недопускане внос и разпространение на заразни и паразитни болести, представляващи 

опасност за общественото здраве. Отчетена тенденция на намаляване на заболяемостта 

и смъртността от COVID-19 на национално и на регионално ниво.Планирано е да бъде 



Page | 8 

8 

повишена ефективността на държавния здравен контрол като форма на първична 

профилактика и достигане високо ниво на съответствие с националните и европейските 

изисквания на обектите с обществено предназначение, продуктите, стоките и 

дейностите със значение за здравето на човека, и факторите на жизнената среда. 

Намаляването на честота на хроничните незаразни ще се случи, според МЗ, с ранното 

откриване на социално значими  заболявания, Национална програма за превенция на 

хронични незаразни болести 2021-2025 г и провеждане на скринингови прегледи и 

изследвания през януари -декември 2022 г.   

В лекарствената политика МЗ ще цели намаляване на злоупотребата с наркотични 

вещества, използвани за медицински цели; ограничаване въвличането на нови хора в 

злоупотребата с наркотични вещества и намаляване търсенето на наркотични вещества 

– контрол на дейностите с наркотични вещества. Ще бъде проведена проведена 

Национална конференция по проблемите на превенция употребата на наркотични 

вещества и семинар с инспекторите по наркотични вещества от 28 РЗИ. 

 

www.clinica.bg, 14.03.2022 г.  

https://clinica.bg/20190-Nacionalna-liniq-v-pomosht-na-bejancite 

 

НАЦИОНАЛНА ЛИНИЯ В ПОМОЩ НА БЕЖАНЦИТЕ 

 

Тя е част от новата платформа 

 

Вече работи националната гореща линия за бягащите от войната в Украйна и за всички 

въпроси по посрещането им в България. Тя е част от Единния информационен портал 

„България за Украйна" на адрес https://ukraine.gov.bg., който е на четири езика - 

български, английски, украински и руски. 

Линиите, на които украинските граждани могат да намерят информация са със 

следните номера -  02/9055555 и +380 322465075. Само за първите 24 часа след 

обявяването на Единния информационен портал са осъществени 12 хиляди посещения 

и 60 хиляди уникални прегледа на различни страници. 

600 са обявите за настаняване 

– 200 публични и 400 в процес на обработка. Обявите за работа са 150. 

На портала е публикувана официалната информация за правилата за предоставяне на 

временна закрила на пристигащите в България украинци, бягащи от войната, в 

съответствие с директивата на ЕС и решението на Министерския съвет. 

В отделните раздели се 

съдържа актуална информация за правата и задълженията на пристигащите, за 

получаване на статут, достъп до хуманитарна помощ, настаняване, откриване на 

банкови сметки, търсене на работа, детски градини и училища, възможност за 

безплатна медицинска и психологическа помощ. 

Оповестени са действащите доброволчески 

инициативи и контакти на гражданските организации, с които правителственият 

кризисен щаб е в координация и сътрудничество за осигуряване на навременна помощ 

за пристигащите от Украйна – дарения, неща от първа необходимост, храна, транспорт, 

лекарства. Предвидена е бърза писта за подаване на заявления от желаещите българи да 

предоставят места за настаняване, парична помощ, да станат доброволци в екипите за 

посрещане и грижа за бежанците. 

 

 

 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/20190-Nacionalna-liniq-v-pomosht-na-bejancite
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www.bgnes.bg, 14.03.2022 г. 

https://bgnes.bg/news/namalava-protcent-t-na-polozhitelnite-probi-za-covid-19/ 

 

Намалява процентът на положителните проби за COVID-19 

 

523 са новите случаи на коронавирус у нас, показват данните на Единния 

информационен портал. Това са около 10,5% от направените 4881 теста, което показва 

лек спад на новозаразените. През изминалото денонощие са се възстановили 752 души, 

а 14 са починали. 

В болници са приети нови 65 заразени. В момента 2 592 души са хоспитализирани, като 

344 са настанени в интензивни отделения. 

През последните 24 часа са поставени нови 290 дози ваксини./БГНЕС 

 

 

http://www.bgnes.bg/
https://bgnes.bg/news/namalava-protcent-t-na-polozhitelnite-probi-za-covid-19/

